

# Earl Armstrong Road Extension (Albion to Hawthorne) Environmental Assessment Study

## Évaluation environnementale du prolongement du chemin Earl Armstrong (Albion à Hawthorne)

### Study Process

The Study is being conducted in accordance with Ontario's Environmental Assessment (EA) Act, fulfilling requirements as a Municipal Class EA process for a Schedule C project.

The objectives of the Study are laid out in five Phases.

**Phase 1:** Confirm the project need or opportunity established by the City's 2013 Transportation Master Plan.

**Phase 2:** Evaluate alternative solutions and alternative corridors.

**Phase 3:** Evaluate alternative designs for the preferred corridor.

**Phase 4:** Complete an Environmental Study Report (ESR) that documents the study process and includes recommended mitigation measures and future commitments.

Following completion of Phases 1 through 4, the Recommended Plan will then be presented to the City's Transportation Committee and Council for approval. The ESR will be made available for a 30-day public review period.

The project will then be considered to have EA approval. It will be able to proceed to **Phase 5**(implementation), once funding is in place.

Stakeholder input occurs throughout the study process.



### Processus

L'étude est réalisée conformément à la *Loi sur les évaluations environnementales* de l'Ontario et aux exigences de l'annexe C pour les évaluations environnementales municipales de portée générale.

L'étude se divise en cinq phases :

**Phase 1 :** Confirmer la nécessité du projet et la solution prévue par le PDT de 2013.

**Phase 2 :** Évaluer les solutions de recharge et les couloirs possibles.

**Phase 3 :** Évaluer les plans de recharge pour le couloir privilégié.

**Phase 4 :** Produire un rapport d'étude environnementale (RÉE) qui décrit le processus d'étude, les mesures d'atténuation recommandées et les engagements futurs.

Au terme des phases 1 à 4, le plan recommandé sera soumis à l'approbation du Comité des transports et du Conseil. Le RÉE sera soumis à l'examen du public pendant 30 jours.

Après cette période, le projet sera considéré comme approuvé du point de vue de l'évaluation environnementale et entrera donc dans la **phase 5** (mise en œuvre) dès l'obtention du financement.

Les commentaires des intervenants seront recueillis durant tout le processus.

# Earl Armstrong Road Extension (Albion to Hawthorne) Environmental Assessment Study

## Évaluation environnementale du prolongement du chemin Earl Armstrong (Albion à Hawthorne)

### Study Schedule

The study is expected to be completed by summer 2019. The following are key dates in the schedule:

Project Start-Up	Winter, 2018 Hiver 2018	Début de l'étude
Existing Conditions Analysis	Spring, 2018 Printemps 2018	Analyse des conditions actuelles
Evaluation of Alternative Solutions	Summer, 2018 Été 2018	Évaluation des solutions de rechange
Evaluation of Alternative Corridors	Fall, 2018 Automne 2018	Évaluation des couloirs possibles
Public Open House #1 - Preliminary Preferred Corridor	January, 2019 Janvier 2019	Séance portes ouvertes n° 1 – Tracé du couloir privilégié
Public Open House #2 - Preliminary Recommended Plan	March, 2019 mars 2019	Séance portes ouvertes n° 2 – Plan recommandé préliminaire
Transportation Committee and Council	June, 2019 juin 2019	Comité des transports et Conseil
Environmental Study Report on Public Review	Summer, 2019 Été 2019	Présentation du rapport d'étude environnementale pour examen public



### Calendrier

L'étude devrait être terminée d'ici l'été 2019. Les principales étapes auront lieu comme suit :